
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

  
  

Øget tilgængelighed og elevatorløsning på Rødekro Station 

 
I Aabenraa Kommune har vi med glæde og interesse set regeringsudspillet om at op-
gradere togstationer, perroner, gangtunneller broer mv. 
 
I den forbindelse vil jeg gerne gøre opmærksom på, at Rødekro Station bør være en af 
de stationer, der skal have et løft, og her tænker jeg særligt på at få gennemført en 
elevatorløsning, som gør det muligt for alle brugere at komme til de forskellige perro-
ner på stationen. I dag er der alene en trappeløsning via en gangtunnel, som er gan-
ske begrænsende for bl.a. handicappede og rejsende med barnevogne.  
 
Selve gangtunnelen kan trænge til et mere tidssvarende udtryk for både facader, be-
lægning og belysning. 
 
Aabenraa Kommunes Seniorråd har i foråret været på besøg hos Transportudvalget og 
forelagt situationen for de rejsende seniorer, der benytter Rødekro Station. Jeg bakker 
Seniorrådets betragtninger op om tilgængelighed for alle og ser behovet for at få 
etableret den elevatorløsning og det løft af stationen, som i flere år har været et ønske 
lokalt og blandt rejsende. 
 
Aabenraa Kommune og DSB er i samarbejde om at få moderniseret toiletforholdene i 
stationsbygningen og arbejdet afsluttes inden for nogle måneder. Det er et lille skridt i 
den rigtige retning for at få mere liv i og omkring stationsbygningen. Rødekro Udvik-
lingsråd og Aabenraa Kommune er ganske optaget af, hvordan der skabes liv og ud-
vikling på såvel arealerne nær stationen som i byen i øvrigt. Her arbejdes der med vi-
sion og passion på en udviklingsplan for Rødekro by.   
 
Jeg håber med min henvendelse at bringe forholdene ved Rødekro Station i erindring i 
de kommende forhandlinger af infrastrukturplanen. 
  
 
Venlig hilsen 
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